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ČT V. RT LET 'NÍ ZPRAV O OAJ 

Českomo r a v s ké psyc ho logické společno s t i při ČSAV č . 6/ 1991 

JE TO NA NÁS .. . 

Zdá se, že konečně psy~hol ogové ·sami začínají mít vyšší nároky . na 
kvalitu své práce . To, co dřív bylo považováno skoro za "běžnou normu", . 
již neobstojí . Je lhostejné, zda se j edná o psychodi agnostické vyšetření, 
kdy psycholog mechanick y vyhodnotí t esty, aniž by s klientem pohovořil , 
nebo o psychoterapii prováděnou bez odpovi dajíc i ho výcviku - a mohli bychom 
ve výčtu pokračovat. Do budoucnos ti zál eží pres ti ž oboru opravdu už jen 
na kvalitě naš í pr áce. · 

I Rada ČMPS si j e vědoma, že j e nyní je dní m z aktu álních a akutních 
úkolů ct1r ánit čistotu oboru a proto - dokud nezačne pracovat Psychologická . 
komora - s l eduje nejrůznější psycholo gick é činnosti a ak-tivně se snaží .za
mezit neprof esion álním přístupům . Jde především - i když ne výhradně -
o různé nově vzni kajíc í akt ivity ve vydávání psychodi agnostických testů, 
o kursy a škole ní v nejrůznějších psychologickýc h odvětvích. Vždy požadu
jeme, aby gara ntem byla konkrétní osoba zkušeného a zodpovědného psychologa . 
Zajímá nás také, zda nevyst upuj í nepsychol ogové v ro l i psychologa - od 
soudních znalců až po četné in zerc e t ypu: "vyšetřím intelekt za Zn. 40 !(čs". 
Velmi bychom přivítali v té t o práci Vaši pomoc a spolupr áci. Víme, že . to 
je složi tá situa ce, kt er á se snadno může zneuží t, změnit v hon na čaroděj
nice. Věříme , že se t ak nesta ne . Že budeme pouze společně gruntovat. A když 
už to koště v ruce budeme mít, nezapomeňme na náš vl astn í práh . 

Dnešní poví dání je troc hu obecné , ale doufáme, že v nejbližší době 
už budeme moci předložit konkrétnější obr az o tom, čemu bychom měli zabrá
nit a co naopak pos íl i t . Pr acujeme na. návrhu požadavků na postgraduální 
školení, superyi zi. Na návrhu požadavků na psychol oga, který bude pracovat 
samostatně - at už v rámci nějaké in st i tuce, nebo soukromě . Zároveň pře
mýšlíme - spolu s Asoci acemi a ILFem - co můžeme nabídnout, aby požadavky 
na kvali f ik aci byly spln it elné. A znovu se vrací me k prosbě o spolupráci; 
napiš te nám t aké Vy svou představu, co konkrétně by se mělo udělat, čemu 
·zabrá nit. Své návrhy můžete přiložit do obálky s anketou. 1 A moc prosíme: 
neházejte_o bál ku_do-koše, _al e_plnou do_schránkyl - -------------

PhDr. Hana Junová 
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1. Krajský soud 
Ostrava 
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Věc: Upozornění na nekompetentnost znalc e 

Jde o PaedDr. N. N ...... zaměstnaného ...... Byl, pokůd je nám 

• 

známo, neoprávněně zapsán do seznamu soudních znalců v odvětví pedopsy
chologie. Výše jmenovaný neabsolvoval - podle našich informací - studium 
psychologie .. . .. nemá proto potřebnou odbornou způsobilost •••.. 

• •. předseda ČMPS při ČSAV 

2. Ministers tvo obchodu a ces to vního ruchu 
Praha 

Požádali jste nás o stan ovisko k případům, kdy soukromé osoby chtějí 
poskyt ovát grafo lo gic ké sl užby podle zákona o soukromém podnikání občanů .•• 
Psychologic ký rozbor písma je jedna z metod užívaných při diagnostice 
osobníc h vlastn ost i , stavů, případně chorobných rysů. Je to metoda velmi 
cenná, al e zpravidla doplňková ..• V každém případě je k praktické apli
kaci psychologie písma kvalif i kován pouze odborný psycholog, tj . absol
vent j ednooborového studi a psychologi e 

předseda Čt-f>S při ČSAV 

<z telefonick ého ro zhovoru s příslušným pra covníkem ministerstva: 
Uředníci ministerstva vědíi že přísl~šná právní norma neexistuje, rádi 
však přijímaj í stan ovi sko CMPS, nebot jsou oprávněni rozhodovat podle její 
kvali f ikované konsultace .) · 

3. Předsedovi ČMPS 
Praha 

K Vašemu dopis u ze dne 20. února t.r., týkajícímu se psychologie 
písma, sděluji , že znaleckou speciali zaci grafologie nezřizujeme. 

Předpokládáme , že psychol ogové budou tu t o metodu používat v rámci 
výkonu znale cké činnosti podl e svého vl as tního uvážení, tedy i vzhle
dem k tomu, zda absolvoval i příslušné školení a zkoušku. 

V budoucnost i uví táme jako jede n z podkladů pro rozhodnutí o jme
nování znal cem pro oblast psychologi e stanovi sko Českomoravské psycho
logické společnosti při ČSAV , event. komory sdružující psychology. 

ředitel odboru organizačního 
a dohledu ministerstva spravedlnosti 
České republiky 

JUDr. Luděk Mach 
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Vážen á kolegyně, váže ný _kolego, 

Jak víte, v minulých desetiletích se nejvyšší pedagogické a vědecké 
tituly udělovaly často spíše za politickou konformitu než za prokázané 
odborné kvality. Nositel é těchto titulů mají i dnes velký vliv, Jftotože 
jsou s t ále podle dosud platných vyhlášek jmenováni do různých orgánů, v nichž 
se rozhoduje o závažných otázkách našeho oboru a jsou jim svěřována rozhodu
jící míst a . Domníváme se, že tento stav je odborně , morálně i poli ti cky 
škodlivý a chtěli bychom prostředky, které máme k dispozici - pomoci 
k nápravě . · 

Žádáme o odpověa na tuto otázku: 
Kteří psychologové - at už se uplatňují jako výzkumí pracovníci, jako 
učitelé nebo j ako praktici - mají Vaši největší důvěru po stránce odborné 
i charakterové? ' 

Prosíme, uveate tři až deset jmen a zašlet e návratku co nejdříve 
na adresu sekretariátu ČMPS, Rašínovo nábř. 6, 128 00 Praha 2 (přikládáme 
ofran kovanou obálku). Vaše odpovědi zpracuje komise ve složení: J . Křivo
hlavý, J . Šturma, L. Červenko~á , V. Filecová. 

Výsled~ zveřejníme ve Zpravoqaji a zašleme je také vedení všech f i
losofických f akult a výzkumných a dalšíc h institucí s výzvou, aby bylo na
příště nejodpovědnější rozhodování svěřováno především těm pracovníkúm, 
kteří maj í největší respekt a dúvěru psychologické obce. 

Pros í me Vás , věnujte této akci potřebný čas a ener gi i. Vliv nás všech 
není jistě neomezený, ale jsme odpovědni udělat pro nápravu poměrů vše , 
co je v naši ch silách. Rada Čt-f>S využije výsledků této ankety i k prosa
zování změn nevyhovujících předpisů. Anketa je anonymn~: 

Rada ČMPS při ČSAV 

-------------------------------------------------------------------------
Z českých a moravských psychologů - at už se uplatňují ví ce jako výz

kumní pra covní ci , jako učitelé nebo jako praktici - maj í po odborné i cha
rakterové s trá nce moji největší důvěru: 
1. . ..... .. .......... . . . ........ . ..... . 

2 • . •. . .. . . . . . . . . . ....• • •. . .• • •.•.•..• . 

3. . ..... ... . ... ..... . ..... . ... .. ..... . 

4 • . •....•.•• • • • ••. • . .••• •• •• •.••• ••••• 

5. . ....... ..... • ... \ .... ....... ...... .. . 
6 • • •• • ••.• • • • •• • .•.•••• • ••••• • •• •• •••• 

7. . .......... ... ......... ..... ...... . . 
B • • • ••• • •• ••• •••••••••• •••• ••••••••••• 

9 • • • • •.• • • •• • .• • ••••.•.• • •• • •• • • •• •• • • 

1 O • • ..... . .. .......... . .. . .... . ....... . . 

-. 
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Sekce vývojové psychologie připravuje pro své členy a zájemce 

z jiných sekcí seminář 

Teoretické, metodologické a aplikační problémy vývojové psychologie. 

Datum: čtvrtek 26. 9. 1991, 9,00 - 16,00 hod. ' 
Místo: ·FF MU v Brně, A. Nováka 1. 

~!:Q9!:~~-=-

l. Úvodní referáty ke třem tematickým okruhům. 
2. Koreferáty. Postery. 
3. Informace z domácích a zahraničních konferencí a workshopů . 

4. Volba výboru sekce. 
5. Organizační záležitosti. 

Přihlášení obdrží podrobný program. 

Prof. PhDr. Josef Švancara, CSc. 
předseda sekce 

Odešlete do 15. 7. 1991: 
sekretari át ČMPS, Rašínovo nábf. 6, 128 00 Praha 2 

Předběžná přihláška k účasti na semináři 

"Teoretické, metodologické a aplikační problémy vývojové psychologie" 
dne 26. 9. 1991 v Brně 

Jméno: . .... . . .. . . ..... . .. . .. . .. . ... • .. . . ... . .... . Ti tul: : .................. . 

Pracoviště: .... . ..... . . .. ... . ........ . ...... . . . .. . . . . .. ....... . . -. • • • • • • • • • • 

Adresa: ................... ....... ...... ..... ............................... 
y 

PSC: . ..... . .... . .. . . . 

Semináře se pravděpodobně zúčastním: ANO NE 

Přihlašuji sděleni: ......... . ...... . ............... . ......... .. ........... . 

J 

... ........ ... •' .. .......... ....... ............ .... ... .... .................. . 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Jsem ochoten pracovat ve výboru sekce vývojové psychol ogie: ANO NE 

Oo výboru sekce navrhuji: ... . . . ...... ... . . . .. .. . . . ... . ........ . ...... _ ..... . 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Datum: . . . ... . . ... ... . . 
Podpis: ....... . . .. .. ... ..... . 
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Počínaje zářím t.r. bude pokračovat tradice "Sociálně psychologické
ho výcviku" každý poslední čtvrtek v měsíci na kate~ře psychologie FF UK„ 
Praha 1, Celetná 20, místnost č . 332 vždy od 18 hod1~. 

PhDr. Soňa Hermochová 
předsedkyně skupÍny SPV 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

Sekce tělesné výcrovy a spcrtu oznamuje, že od 10.-:- 15. záři_ 1991 se 
koná 8. evropský kongres psychologie sportu v Kolíně nad Rýrem. 
Téma: "Poh~b_a_sport,1._psychologické_základy_ a_účink~"· 

Přihlášky na kongres je možno poslat na kongresový sekretariát, Psy
chologisches Institut, Oeutsches Sporthochschule, K6ln, Carl-Dien-Weg 6, 
O - 5000, K61n, FRG. Podrobnější informace získáte na FTVS UK, Praha, 
tel. : 3372 021. 

Prof. PhDr. Václav Hošek, DrSc . . 
předseda sel<ce 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

Sekce poradenské psychologie uspořádala dne 24.4.1991 v Hradci Králové 
seminář s následujícím programem: 
1) Prof. Dr. He]uE: Motivace školního výkcnu. Aktuální problémy škclské 

· reformy (referát, diskuse). 
• 2) Dr. Mertin: Informace o stavu příprav nové vyhlášky p výchovném poradenství. 

3) Volby výboru PS ČMPS: po korespondenční formě voleb byl výbor doplněn o 
další členy hlasováním. Členy výboru se stali: P. Klíma, Z. Žlab, V. Hrabe:!!, 
A. Masáková, ž. Jtlttner, V. HudE.'C, V. Mrštík. · 

Na zá·ří t. r. připravuje sekce semim?ř- na téma 
"Projektivní_techniky_v_praxi_v~chovného_poradenství". 

Pozvánky budou _vča7 rozeslány. 
Za výbor sekce: 
PhDr. ž. JOttner 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 
Sekce obecné a teoretické psychologie Č~FS při ČSAV zve své členy a zá

jemce na předrášku Dr. Jaroslava Madlafouska, CSc.: 
" "Vývoj věd o c h ováni" (druhá čf.1 st). 

"Ev o lu č n i psy c ho log i e " . 
Přednáška s diskusí se koná ve střede dne 25. září 1991 ve 14,30 hod. 

v Husově síni (místnost č . 117) Psychologického ústavu ČSAV, Hu~:c-va 4, Praha 1. 

PhDr. Miluše Sedláková, CSc. 
předsedkyně sekce 
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Sekce pedagogické psyct-,ologie ČMPS zve své členy i členy "Ostatních 
sekcí na seminář věnovaný problematice učení a poznávání. Seminář se koná 
dne 11. 9. 1991 od 13 do 18 hodin v místnosti č. 12 na Filosofické fakultě 
v Celetné ulici, Praha 1. 

Seminář je pořádán při příležitosti životního jubilea Prof. PhDr • . Václa
va K u 1 i č e, CSc. Jubilant přednese přednášku na téma: 

"PsycholoJlie učení a poznávání (současné ".'.ÝVO_j_ové trern:!y)11
• 

Další příspěvky přislíbili Prof. PhDr. Z. Helus, doc. Mlreš, doc. _ Tollingerová, 
PhDr. Sedláková aj. 

PhDr. Isabela Pavelková, CSc. 
předsedkyně sekce 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

Zpráva 
z květnového setkání psychologů práce a organizace 

Setkání psychologů práce a organizace dr.e 28. května 1991 mělo výrazně 
pracovní ché1rakter a bylo v plném rozsahu zaměřeno k ustavení své asociace. 

V období od lednového setkání zpracoval přípr~vný výbor obsáhlý předběž
ný návrh stanov, rozhodl se však členskému shromáždění předložit návrh redu
kovaný obsahující pouze vymezení stanove_ná zákone:m a nutná pro registraci. 

Z předběžného návrhu byly kromě procesních pravidel jednání předsednictva 
a členského shromáždění vyloučeny zejména _ty části, které obsahovaly dílčí 
činnosti asociace, práva a povinnosti jejích · členů, poněvadž se k nim očekává 
další diskuse, dále pak odstavce, ve kterých byla anticipována vazba na Psy- / chologickou komoru, poněvadž asociace zahájí svou činnost před vznikem Psycho-
logick~ komory. 

V duchu stanov je připravov,ána "Česká asociace: psychologů práce a organi
zace" jako "dobrovolné sdružení odbcirniků s psychologickým vzděláním, kteří 
vykonávají nebo chtějí vykonávat psychologické činncistia služby pro potřeby 
ekonomické praxe nebo státní správy podle norem stanovených asociací." 

V asociaci mohou vznikat odbCtrné korr,ise specialistů ř·ešících společné 
odborné úkoly, např. inženýrských psychologů, poradců při úřadech práce, 
psychologů - personalistů, psychologů obchodu, psychologů řízeni apod. nebo 
psychologů jakéhokoliv regionu. 

Připomínky uplatněné v široké diskusi jsou respektovány při dopracová
váni konečné podoby stanov anebo bucou využity při tvorbě organizačního řádu 
asociace, který už má obsahovat detailní pravidla činnosti rozšiřující stanovy. 

Členské shromáždění projevilo souhlas s předloženým dalším postupem 
přfprav~ého výboru. Do konce června t.r. bude podán návrh na registraci mini
sterstvu vnitra České repcbliky, na podzimním členském shromážděni předloží 
výbor návrh organizačního řádu a UE:kuteční se volby řádnéhc, výboru asociace. 

PhDr; Pavel Wittner 
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ZPRÁVY ASOCIACÍ 

lnformace_o_ustavení_a_činnosti_Asociace_doeravních_eslchclogů _ ČSFR 

Asociace dopravních psychologů vznikla na základě podnětů dcpravně psy

chologických pracovišt, které ukazovaly na možné existenční problémy, spojené 

s přechodem na nové ekonomické podmínky. 

Asociace sdružuje kvalifikované dopravní psychology, kteří se profesionál

ně zabývají vyšetřováním a posuzováním fid:ičů motorových vozidel. Jejím poslá

ním je přispívat ke zvyšování bezpečnosti v silničním provozL•, k dalšímu roz
voji oboru dopravní psychologie, chránit zájmy dopravních psychologů i k!ientely. 

Asociace je registrována od srpna 1990, její působnost je na úzerr.í celé CSFR. 

Asociace dosud navázala perspektivní kontakty s Radou vlády ČR pro bez

pečnost v silničním provozu, se sdružením autoškol, okresními úřady a doprav

ními inE;pektoráty. V praxi poskytuje konzultace i praktickou pomoc. např .při 

obsazování dopravně psychologických pracovišt a zajištování psychclogických 

služeb ve svém oboru. Nedořešena zatím zůstává otázké: legislativy, kde přes 

značné úsilí nebylo dosaženo potřebného právního zajištění činnosti dopravních 
psychologů. 

Valná hromada Asociace se sešla v září 1990 v rámci metodického semináře 
pořádaného ÚCHD Bratislava a ÚSMO Praha. Schválila stancvy Asociace, předsednict

vo, výši vkladu a ročního členského příspěvku ve výši 500,- Kčs vklad a 100,-

Kčs příspěvek. Předsednictvo Asociace se schází k řešení operativních záleži

tosti.YNa poslední schůzce dne: 30. 5. 1991 v Praze byli přítomni zástupci Rady 
vlády CR pro BESIP, s nimiž byly dohodnuty konkrétní společné kroky k prosazo

vání a podpoře dopravně psychologické činnosti v praxi i potřebr,ého výzkumu. 

Byla projednána a dcporučena metodika psychologických vyšetřeni řidičů zahranič

ní přepravy a konzultována metodika pcsuzování způsobilosti učitelů autoškol. 
Na základě přihlášek byli přijati noví členové. 

Asociace dopravních psychologů se přihlásí jako kolektivní člen Českomo

ravské psychologické společnosti při ČSAV, výše příspěvku bude dohodnuta s je
jími zástupci. Zároveň se stane kolektivním členem Slovenské psychologické 
společnosti. Členský příspěvek bude poukázán oběma podle počtu členů Asociace 
z obou republik. 

Kontaktní adresa: PhDr. Vlasta Rehnová, jednatel 
Ústav silniční a městské dopravy, s.p. 
JánEký vršek 13 
118 20 Praha 1 
tel.: 53 54 40 - 9 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

Asociace klinických pE;ychologů Čech, Moravy a Slezska 

Vážení přátelé, 

dne 25. 3. 1991 byla né1 valném shr'Jmáždění ustavena Asociace klinických 

psychologů Čech, Moravy a Slezska. Byly odhlasovány stanovy, organizační řád 

a zvoleno prezidium na dcbu 1 roku. Prezidentem se stal PhDr. Jiří Růžička, 

členové prezidia jsou: PhDr. H. Junová, PhDr. J. Kocourková, PhDr. V. Borecký, 

PhDr. M. Mahler, PhDr. J. Ženatý. Moravané, kteří již tradičně přišli výtečně 

připraveni, zvolili do prezidia PhDr. Vilhelma z PL Šternberk, PhDr. Kutnohor

ského z PA Opava, PhDr. Zemanovou z FN Brno, PhDr. Bětáka z PA Brno, PhDr. 
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Dokoupilovou z PA Ostrava a PhDr. Chovancovou z PA Ostrava. Členy prezidia 
se rovněž stávají předsedové oblastních pcboček této asociace . Zatím byla 
ustavena moravská pobcčka (Dr. Běták), jihočeská (Dr. Havlik), a pražská, 
kde nebyl do uzávěrky zvolen předseda. Protože tato asociace m.j. reprezen
tuje a hájí profesní zájmy klinických psychologů, doporučujeme, aby oblastní 
pobočky byly zřízeny i v dalších částech m,,ší republiky. Pokuc budete o zří
zení pobočky usilovat, obratte se laskavě na mne, adresa je uvedena na konci 
tohoto otevřeného dopisu . Je potřebné mít stanovy, pobočku registrovat, a 
založit finanční konto. Další podrobnosti jsou ve stancvách a řádu asociace. 

Některé bocy stanov: 
Všestranně pocporovat rozvoj všech aspektů odborné psychologické péč:e a 
efek1ivní fungování služeb v oblasti péče o zdraví. Dbát na čistotu oboru. 
Úkolem je podávat koncepční, organizační, metodické, vzdělávací a jiné ná
vrhy zdravotnickým a jiným institucím. Být výkonným orgánem nově vznikající 
Psychologické kcmory. Pcskytovat právr:í ochranu členům atd. 

Z historie: 
Již v listopadu 1989 vzniklo OF zdravotníků, kde pracovali Dr. Růžička, Dr. 
Hubálek, Dr. Kocourek, Dr. Vančura a další. Začátkem dubna 1990 vzniklo sa
mostatn é OF klinických psychologů, které začalo hájit ne:jen věci veřejné, 
al e také věci vlastní. Proto byla ustavena iniciativa tohoto OF (první s tou
to myšl enkou přišla kolegyně M. Vl achová) zabývající se koncepcí oberu kli
nické psychol ogie. Koncepce vzena z práce (musím říci že velmi zajímavé a 
rado stn é) několika set psychologů z celé re~ubliky (jistý podíl měli i kole
gové ze Slovenska}, Tuto práci koordinoval Dr. Růžička . KoncEpce byla po osmi 
přepracováních a začleněních všech připomínek přijata ·a schválena MZ, což 
je velmi důležité. Klinický psycholog je samostatný odbcirník, zdravotník, 
který je stejně odborníkem jako lékař či jiný zdravotník. Pracuje rovněž 
v první linii, t.j. může brát paci enty "ptímo z ulice". V přijetí koncepce 
velmi pomohl mluvčí MZ Dr. S. Hubálek. 

Nyní usilujeme o to, aby byly psychc1ogick É služby hrazeny zdravotnickou 
pokladn ou (veškEré, které dosud klinický psycholog ve zdravotnictví vykonával, 
kromě posudků způ~:obilosti k výkonům nějakých činno~.tí - např. nošení zbraní). 
V této věci se angažují kolegové J . Kocourková, M. Nesrstová a Dr·. Růžička . 
Dalš í věcí, o kt erou nám běží , je zkvalitnění pregraduálního i postgraduálního 
studia . Angažováni jsou : Dr. H. Junová , Dr. J. Ženatý, Dr. M. Vančura a Dr. J. Růžička. Z iniciativy posledně jmenovaného se uskutečnilo přátelské opa
kované a účelné se tkání sé členy katedry psycholo gie v Praze a jak jinak, ho
vor se týkal studia. Delegace Asociace klinick é psychologi e byla dvakrát při
jata ministrem zdravotnictví panem Dr. M. Bojarem, CSc., který je ncšemu oboru 
nakloněn, nebot je j ze své práce důvěrně zná . Důležité j e ustavení Psychologické 
komory, kter á j e de facto zákcnem o psychologick é činnosti. To je zásadní věc, 
která chr ání občany, obor a i nás psychology st ejnou měrou a psychologickou 
činnost vymezuje j akožto činnost speciální. Největší zás luhu a největší kus 
práce ocv5dl J. Zeman z Brné,. Nešlo jen o to, určit co to je p~ychologická 
činnost, ale bylo třeba ji vyjádřit řečí zákona . Obzvláště v prvních fázích 
spolupracovali moravští kolegové, za všechny je nutn é jmenovat PhDr. L. Bětáka. 
V Praz e spolupracují poslanci ČNR, kde největší službu pro věc vykon2l PhDr. 
A. Gjurič, příslibem pro kladné pro j ednání j sou kolegové a poslanci PhDr. 
Vlach a PhDr. Kříž . Celého procesu přípravy se od počátku zúčastňuje také 
PhDr. J. Růžička. (Je mi už trapně své jméno uvádět, ale je to tak, pracuji 
pro obec i pro sebe· i pro ty, kterým psychologie slouží). 

·r .. 
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V Brně se konclo první setkání prezidia, o všechno se staral -PhDr. Bartoš, 
který poskytl pracoviště. Velmi podstatný byl hcvor o vlastní struktuře a 
práci budoucí komory, dále bylo oznámeno zřízeni Fakulty psychote~apie při 
Institutu psychoterapie v Praze. Fakul ta j e večerní , dálková a zabezpečí teore
tické vzdělání v péychoterapii a rodi nné terapi i pro psychology, lékaře a 
ostatní vysokoškoláky. Důležitá diskuse vznikla okolo dalších zájmů a možností 
klinické psycnologie v nadcházející privatizaci a deli mitaci zdravotnictv í . 
Účastnici Dr. Zeman (podal nejobsáhlejší zprávu - o komoře-), Dr. Bartoš, 
Dr. Kocourková, Dr. Zemanová, Dr. Junová, Dr. Ženc1tý, Dr. Havlik, Or. Mahler 
(na chvíli), Dr. Hládek, Dr. Dokoupil ová, Dr. Růžička, Dr. Běták, dopis poslala 
Dr.. Chovancová. 

_Úkoly: dokončit přípravu zákona o Psychologické komoře, dokor.čit ceníky a jed
nat s pojištovncu, dokončit registrac i a ust avení oblastních poboček Asociace. 
Poplatek členství je 100,- Kčs kal. reku, 50,- Kčs zápisné . Není to ve srovnání 
s jinými obory mnoho, al e znát to bude. 

S pozdravem 

150 00 

PhDr. Jiří Růžička 
prezid Ent 
Asociace klinických psychologů 
Janáčkovo nábř . 11 
Praha 5, tel.: P 43 87 85 

O 54 73 91 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

Meziresortní praccviště ČSAV - MO přijme psychologa pro bio-psycho-sociál
ní výzkum zvládání stresu . Nástup je v druhé polovině reku 1991. 

Zájemci hlaste se na adresu: Psychologický ústav ČSAV, Husova 4, 110 00 
Praha 1. 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

_ Krátká informace z jednání ·Rady ČMPS dne 14.5.1991 v Brně 

- Rada ČMPS schválila upravený minimální rozpočet ČMPS (dotace od ČSAV ve 
výši 116.000,- Kčs oproti žádaným 139.000 ,- Kčs) a rozhodla se vyzvat sekce 
a pobočky, aby maximálně omezily výdaje. 

- Rada ČMPS po zapracování připomínek schválila ncvé stanovy ČMP~. V. Smékal 
byl pověřen vypracováním jednacího řádu, který bude doplňkem stanov. 

- Byl projednán a schválen návrh ankety ve Zpravodaji, ve které členové mají 
sdělit jména psycholo6ů, kteří mají jejich největší důvěru po stránce odborné 
i charakterové. 

- Z jednání Rady vyplynul a potřeba založit psychodiagnostickou komisi. Rada 
uložila představenstvu, aby ,tuto komisi sestavilo. 

- Bylo rozhodnuto zahájit předběžné přípravy Ol omouckých psychologických dnů, 
které se budou konat v srpnu 1992. 

Zapsala: Věra Filecová 
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